
ZÁPISNICA 
zo stretnutia Občianskej rady Radvaň v Banskej Bystrici, 

konaného dňa 3.5.2016 v budove SZU na Bernolákovej ulici 
 

PROGRAM 
 

 
1. Otvorenie 
2. Slovo pre hostí 
3. Organizácia práce občianskej rady 
4. Organizovanie MDD v Radvani 
5. Organizovanie podujatia  Radvanský deň 
6. Zasadanie Výboru mestských častí 
7. Rôzne 

Prítomní členovia a hostia: 

Členovia: Daniel Hanko, Anton Jankovič, Miroslava Kamenská, Erika Karová, Soňa Orosová, 
Peter Rusnák, Lenka Lapinová, Tomáš Teicher, Peter Novanský, Anna Povinská, Ján 
Chlumecký, Maroš Vincenc, Anna Švecová, Marián Fáber, Nadežda Bieliková 
 
Poslanci mestského zastupiteľstva: Milan Smädo 
 
Hostia: Pavel Oros, Miroslav Rusch, Anna Kováčiková, Jaroslav Bystráň, Jozef Tomaník 
 
Ospravedlnili sa: Roman Miškár, Martin Patúš, Ján Moravčík, Gabriela Tokárska, poslanci Ing. 
arch. Ľudmila Priehodová, Ing. Igor Kašper,  

Otvorenie 
Pán predseda Daniel Hanko otvoril zasadnutie občianskej rady, ktoré bolo uznášaniaschopné.  

Slovo pre hostí 
Pán Bystráň a pán Rusch sprostredkovali občianskej rade požiadavky obyvateľov bytovky na 
Bernolákovej ulici (blok č. 167). Ide o nasledovné požiadavky: 

● Neželáme si výstavbu garáží pri našej bytovke (pod bytovkou nad škôlkami) 
● Neželáme si odstraňovanie ďalšej zelene, mesto v našom okolí robí výruby stromov 
● Obyvatelia bytovky čelia zvýšenému hluku (60 decibelov) 
● Cesta od našej bytovky smerom ku Tescu je zničená, potrebuje opravu 



● Večer, keď sa vypnú semafory, je na križovatke na Kúpeľnej ceste tma, hrozí nešťastie 
pre chodcov ako aj pre vozidlá 

● Žiadame riešiť problém so zvýšenou dopravou cez Bernolákovu ulicu (medzi bytovkami 
párnych a nepárnych čísiel). Riešením môžu byť retardéry a zníženie max. rýchlosti na 
30 km / hod. Žiadame aj označenie prechodu pre chodcov na tejto ceste. 

● Chodníky pri našej bytovke nie sú v zime odpratávané 
● Chýbajú nám lavičky pred bytovkami 
● V okolí Radvanského kaštieľa sa v súčasnosti neudržuje poriadok. Navrhujeme v tomto 

parku vybudovať fontánu 
● Parkovanie na našej ulici navrhujeme riešiť využitím priestoru v bývalých kasárňach 
● Potrebujeme viac informácií o činnosti občianskej rady, byť s ňou v užšom kontakte. 

Okrem elektronickej formy požadujeme aj iné formy komunikácie s OR, oceňujeme 
tlačový spravodaj, ktorý obyvatelia dostali do svojich schránok 

● V prípade potreby sú obyvatelia našej bytovky ochotní podporiť tieto požiadavky aj v 
petícií.  

 
Na navrhnuté požiadavky reagovali niektorí prítomní členovia a hostia: 

● Pán poslanec Smädo: osadenie lavičiek si vyžaduje súhlas väčšiny obyvateľov 
priľahlého vchodu (bytovky). Mestské inštitúcie tak postupujú preto, aby sa predišlo 
konflitkným situáciám. Mesto tak nerozhodne proti  väčšinovej vôli obyvateľov. 

● Pán Smädo sa vyjadril aj k možnej výstavbe garáží na území bývalích kasární. Ide o 
pozemok, ktorý nie je vo vlastníctve mesta, preto sa nedá spoliehať na to, že súčasný 
majiteľ bude ochotný riešiť problémy sídliska s parkovaním na svojom pozemku.  

● Ohľadom problémov so zeleňou  pán Smädo navrhol, aby si členovia OR pozvali na 
stretnutie tých zástupcov mesta, ktorí majú na starosti zeleň v meste (ZAaRES a odbor 
životného prostredia) 

● Pán Rusnák: požiadavky, ktoré súvisia s parkovacou politikou, už občianska rada 
zapracovala do svojich návrhov, a tento návrh už aj zaslala predstaviteľom mesta 

● Pani Orosová: má dobrú skúsenosť so zástupcami mesta, ktorí riešili problémy 
obyvateľov bytovky na Bernolákovej ulici. Pracovníci ZAaRESu vysadili na ulici novú 
zeleň (45 kríkov). Pani Šmideková z mestkého úradu prišla  skontrolovať stav lavičiek. 
Poškodené prípadne chýbajúce lavičky sa na tejto ulici budú rekonštruovať.  

 
Slovo dostal ďalší  hosť  pani Anna Kováčiková.  Pani Kováčiková upozornila na problém so 
zapchatými a nefunkčnými kanálovými vpusťami v Radvani. Pán Smädo súhlasil, upozornil ale, 
že problém je v kompetencií VÚC. Pán Smädo ale pomôže s riešením problému, ak ho pani 
Kováčiková bude kontaktovať. 

Organizácia práce občianskej rady 
Pán Jankovič sa poďakoval členom občianskej rady, ktorí pomohli tvoriť koncepciu organizácie 
práce občianskej rady. Poďakoval sa tak členom pracovnej skupiny ako aj pani Kamenskej a 



pani Karovej. Pani Kamenská a pani Karová spísali zoznamy kompetencií, na ktoré by sa malo 
pamätať pri organizácii občianskej rady. Pán Jankovič informoval, že v najbližších dvoch 
týždňoch pripravia v spolupráci s predsedom obč. rady konečný návrh rozdelenia kompetencií 
medzi predsedom a podpredsedom OR.  
 
Dňa 1. apríla zaslala poverená  praconá skupina členom rady návrh na vytvorenie  troch 
pracovných skupín: 
 
1. Pracovná skupina pre organizovanie podujatí 
2. Pracovná skupina pre investície a rozvoj  
3. Pracovná skupina  pre propagáciu a komunikáciu 
 
 Tento návrh bol zaslaný členom rady  emailom dňa 1. apríla 2016. 
Uznesenie: Členovia občianskej rady na stretnutí schválili vytvorenie týchto pracovných 
skupín. 

Organizovanie MDD v Radvani 
Pani Kamenská sa ospravedlnila, že tento rok nemôže byť lídrom pri organizovaní podujatia 
Medzinárodný deň detí v Radvani.  Niektorí členovia rady vyjadrili ochotu pomôcť pri príprave, 
ale nenašiel sa líder, ktorý by samotné organizovanie podujatia viedol. Pani Lapinová vyjadrila 
ochotu podujatie organizovať, ale len v čase keď sa vráti zo zahraničnej cesty. Organizáciu 
podujatia si zobrali na starosť nasledovní členovia: pani Lapinová, pán Jankovič, pán Hanko, 
pani Karová, pani Kamenská. Pomoc prisľúbil aj pán poslanec Smädo. Ďalší členovia pomôžu 
podľa svojich možností a voľného času. Členovia rady sa dohodli na termíne podujatia  
25.6.2016. (Zaužívaný termín  prvá júnová sobota  sa už nestihne pripraviť a kolidoval by s 
ďalšou akciou v blízkosti  Rozprávkový les v Kremničke). 

Organizovanie podujatia  Radvanský deň 
Členovia rady zvolili za lídra tohto podujatia pána Jankoviča. Pán Jankovič bude kontaktovať 
ostatných členov (napr. emailom) ohľadom spolupráce na príprave podujatia. Členovia sa 
zhodli, že Radvanský deň sa bude konať v športovom areáli Základnej školy v Radvani. Termín 
je 1. septembra. 

Zasadanie Výboru mestských častí 
Pán Jankovič informoval členov, že sa zúčastnil rokovania Výboru mestských častí (volebný 
obvod č. 4). Zisťoval informácie, za akých okolností by bolo možné obnoviť vydávanie tlačového 
spravodaja. Na základe získaných informácií Ing.Kašpera z Útvaru hlavného kontrolóra mesta 
sa podľa VZN č.4/2012 vymedzuje použitie dotácie z prostriedkov 1,50 EUR /spoločenské 



podujatia/.V prípade Spravodaja je nutné, aby bol pri vyúčtovaní výtlačok priložený a počet 
vytlačených kusov zodpovedal k počtu zaslaných ks do domácností v danom obvode. 

7. Rôzne 
7.1 Propagácia sponzorov a občianskych združení 
Uznesenie: Občianska rada poverila pána predsedu Hanka, aby zistil, aké podmienky 
platia pre občianske rady ohľadom propagácie sponzorov a občiasnkych združení pri 
príprave podujatí. Pán Hanko bude kontaktovať pána poslanca Kašpera, prípadne iných 
zástupcov mesta pre získanie týchto informácií. 
 
7.2 Prípomienky ku územnému plánu mesta 
Dňa 2. mája zaslal  pán Peter Rusnák členom rady email s dokumentom Vyžiadanie 
územnoplánovacej informácie  odpoveď. Dokument obsahuje žiadosť na mesto s 
prípomienkami ku územnému plánu mesta. Na stretnutí občianskej rady členovia ešte 
pripomienkovali tento dokument. Pán Fáber a pani Ševcová žiadali  doplniť požiadavky 
ohľadom parkovacej politiky na Kalinčiakovej ulici. Tieto požiadavky boli navrhnuté na 
mimoriadnom stretnutí občianskej rady dňa 28.4.2016. Členovia rady napokon prijali 
nasledovné uznesenie:  
Uznesenie: občianska rada schválila nasledovné dokumenty: 

●  “Vyžiadanie územnoplánovacej informácie  odpoveď”  
● Príloha žiadosti “Požiadavky a podnety OR Radvaňna zapracovanie Zmien a 

doplnkov územného plánu mesta B. Bystrica” 
Obidva dokumenty boli zaslané členom rady emailom  dňa 2. mája.  
Do dokumentu sa pred odoslaním na mestský úrad doplnia prípomienky ohľadom 
zachovania ihriska na Kalinčiakovej ulici. 
 
V prílohe zápisnice je finálna verzia Požiadaviek na Zmeny a doplnky územného plánu za OR 
Radvaň tak, ako bola dopracovaná po pripomienkach a odoslaná na Mesto.  
 
7.3 Ďalšie pripomienky 

● Pán Rusnák upozornil, že občianska rada stále nemá k dispozícii návrhy a informácie o 
protihlukových a protipovodňových opatreniach, ktoré sa výrazne dotýkajú obyvateľov 
Radvane. Upozornil na vážne ohrozenie zaplavenia kanalizácie vzdutými vodami ako pri 
povodniach tak aj pri výstavbe vodného diela Iliaš, čo podľa neho protipovodňová 
ochrana nerieši. Protipovodňová ochrana sa zameriava hlavne na vybudovanie 
ochranného múru popri Hrone a nerieši ani pešiu a ani cyklistickú trasu z Radvane do 
centra mesta. To sú dôvody na to, aby sa občania Radvane k týmto investíciam mohli 
vyjadriť a aby sa uskutočnilo verejné prerokovanie protihlukovej a protipovodňovej 
ochrany. Pán Smädo sľúbil získať v tejto veci informácie od predstaviteľov Mesta. 



● Pán Vincenc upozornil na návrh cyklotrasy cez sídlisko Radvaň. Podľa aktuálneho plánu 
cyklotrasa nebude tvoriť súvislý celok. Žiada, aby bola navrhnutá bez prerušení na 
sídlisku Radvaň. Pán Smädo sľúbil, že v tejto veci bude kontaktovať kompetentných. 

● Pán Smädo upozornil, že situácia ohľadom výstavby vodných elektrární nemusí 
dopadnúť dobre v prospech obyvateľov Banskej Bystrice. Upozornil aj na problém 
vytvárania smogu v Kremničke zo spaľovania chemických látok. Tieto problémy sa 
tákajú všetkých Bystričanov a požiadal prítomných o zvýšenú pozornosť. Verejnosť musí 
tlačiť na kompetentné orgány, aby tieto problémy riešili v prospech obyvateľov. 

 
Zapisovateľ: Tomáš Teicher 
Predseda občianskej rady: Daniel Hanko 
Dňa: 3.5.2016 


